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Teknisk Udvalgs møde den 2. december 2015
Mødelokale J 3, Jægerspris kl. 08.15

Referat

208 Godkendelse af dagsorden
Beslutning 
Godkendt.

209 Meddelelser
Sagsfremstilling 
Klima råd
Frederikssund Kommunes klimaråd afholdte den 11 .november 2015 sit første møde. I henhold til kommissoriet 
skal rådet konstitueres med en formand og en næstformand. Bjørn Tving Stauning blev valgt som formand. Da 
nogle medlemmer var forhindret i at deltage blev valget af næstformand udskudt indtil næste møde. Referat fra 
mødet er vedlagt.

Roskilde Fjord portalen
Miljørådet for Roskilde Fjord blev nedlagt sidste år og de deltagende kommuner, heriblandt Frederikssund, 
besluttede at donere den resterende kassebeholdning til en opdatering af webportalen www.roskilde-fjord.dk. 
Dette arbejde er nu fuldført af de oprindelige initiativtagere til portalen. * I

Beslutning
Orientering givet.

• Referat Klimarådet 11.11.15 
210 Møde med Grønt Fomm 

Sagsfremstilling
I henhold til kommissoriet for Grønt Forum afholdes der et årligt møde med Teknisk Udvalg. Repræsentanter 
fra Grønt Forum deltager således i starten af udvalgsmødet.

Grønt Forum ønsker at adressere følgende punkter:

• Kort status for Friluftsrådets certificering af Naturparken mellem Farum og Slangerup.
• Kan Grønt Forum få forvaltningens og politikernes opbakning og eventuelle deltagelse i forskellige 

arrangementer der igangsættes af Grønt Forums medlemmer, f.eks. debataftener eller rundvisninger?
• Kan Grønt Forum være medarrangør ved indvielse af nye vandre- eller cykelstier?
• Kan der gøres en ekstra indsats med for at opsætning af skilte med informationer ved kulturværdier, 

fortidsminder eller landskabsværdier, derudover hjælp til at etablere spor i landskabet?
• Hvordan forestiller Teknisk Udvalg sig at Grønt Forum kan spille en rolle/blive inddraget i arbejdet omkring 

Kommuneplanen? Dette er efter inspiration ved møderne om fremtidens landskab.

Beslutning
Punkterne fra Grønt Forum drøftet. Udvalget tilkendegiver stor interesse for Grønt Forum indsats og involverer 
gerne Grønt Forum i videre omfang. Udvalget er også positive over for at Grønt Forum kan være medarrangør 
ved åbninger og lignende arrangementer. Udvalget tilkendegav, at man på næste møde ser på en plan for 
udskiftning og opsætning af skilte.

211 Nyt stuehus på Påstrupvei 1.3550 Slangerup 

Lovgrundlag
Planlovens § 35

Sagsfremstilling
Administrationen har modtaget en anmeldelse om at nedrive eksisterende stuehus, og en ansøgning om 
landzonetilladelse til at opføre et nyt stuehus på Påstrupvej 1,3550 Slangerup.
Eksisterende stuehus er i 134 etage. Nyt stuehus ønskes opført i 2 etager.

FRED ER IKSSUN D
KOM M UNE

http://www.roskilde-fjord.dk
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Ejer begrunder sin ansøgning med, at der i forbindelse med indvendig renovering og ombygning, er konstateret 
svampeangreb på store dele af bygningskonstruktionerne.

Eksisterende stuehus
• 11/4 etage med høj kælder.
• bebygget areal på 212 m2, bruttoetageareal på ca. 626 m2, fordelt med 212 m2 i kælder, 212 m2 i stueplan, 
samt 202 m2 i tagetagen.
• Stuehuset er rødt med sort tegltag.

Driftsbygningerne på ejendommen udgør ca. 1466 m2, og fremstår hvidpudsede med røde tegltage.

Fremtidigt stuehus
• 2 etager.
• Bebygget areal på 212 m2, bruttoetageareal på 424 m2, fordelt med 212 m2 i stueetagen og 212 m2 på 1. sal.
• Stuehuset opføres med hvidpudsede facader og gavle, og med sort engoberet teglsten.
• Opføres med samme placering.

Naboorientering
Projektet har ikke været sendt i naboorientering, da vi har vurderet, at det er af underordnet betydning for 
naboerne, da nærmeste nabo mod nord ligger mere end 200 m væk, og stuehuset er placeret foran 
driftsbygningerne. Syd for ejendommen, er der mere end 500 m til nærmeste nabo.

Praksis
Der meddeles normalt landzonetilladelse til en bygning med samme placering, størrelse, anvendelse, og 
karakter ved nedrivning af eksisterende stuehus.
Karakteren af det nye stuehus ændres en smule, da det ønskes opført i 2 etager, se vedlagte bilag.

Argumenter for en landzonetilladelse og afvigelse fra kommuneplanens rammedel
• Stuehuset i 2 etager vil ikke påvirke landskabet væsentligt i forhold til et stuehus i 11/4 etage med høj 

kælder.
• Det samlede bruttoetageareal bliver mindre, da stuehuset opføres uden høj kælder.
• Eksisterende stuehus har frontspicer i 2 etager på ca. 1/3 af sydfacaden, og 2/3 på nordfacaden.

Argumenter for et afslag
Ejendommen ligger i kommuneplanens rammeområde LL 2.0, som bl.a. anfører, at boligbebyggelse må 
opføres med max. 11/4 etage, og med en højde på 8,5 m. Ønskes denne rammebestemmelse fastholdt, skal der 
nedlægges et § 14 forbud mod byggeri, og inden for et år tilvejebringes en lokalplan.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der meddeles landzonetilladelse til det ansøgte.

Beslutning
For indstillingen stemte: Tina Tving Stauning (A), Jesper Wittenburg (A), Kristian Moberg (V) Jens Ross 
Andersen (V), Jørgen Bech (V) og Ole Søbæk (C).
Imod stemte: Pelle Andersen-Harild (0) med den begrundelse, at der ikke bør gives dispensation til 2 etager, 
når Kommuneplanen max giver tilladelse til 11/4 etage.

Godkendt.

• Nordfacade - fremtidige og nuværende
• Svdfacade- fremtidige og nuværende
• Luftfoto
• Situationsplan

212 Haqerup Sø. forundersøgelse 

Lovgrundlag
Naturbeskyttelsesloven, Vandløbsloven 

Sagsfremstilling
Den 15. januar 2014 blev Teknik-og Miljøudvalgene i Frederikssund og Egedal Kommuner orienteret om 
gennemførelse af en forundersøgelse der skulle belyse mulighederne for at genskabe hele eller dele af 
Hagerup Sø.
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Den 9. april 2014 blev udvalgene orienteret om tidsplan og afholdelse af fællesmøde for de implicerede 
lodsejere.
Siden den 15. januar 2014 er der gennemført teknisk biologisk og ejendomsmæssig forundersøgelse for at 
belyse 3 scenarier for en mulig genskabelse af søen.
De tre scenarier var:
1. Hævning af den generelle vandstand til kote 7 meter
2. Hævning af den generelle vandstand til kote 8 meter
3. Hævning afvandstand til korte 7 meter kombineret med gravning af 3 søer.
Forundersøgelsen viste, at det kun var scenarie 3 der var en realistisk mulighed.
Scenarie 1 gav ikke den ønskede natur og rekreative værdi, da arealet hovedsagelig vil blive til sivskov. 
Scenarie 2 ville medføre uønskede indvirkninger på de omkringliggende ejendomme og Skenkelsø Sø og 
dermed Ølstykke By.
Scenarie 3 er estimeret med en økonomisk ramme på 20 millioner, og det anses derfor ikke for realistisk at 
gennemføre projektet i sin helhed uden ekstern finansiering.

Enslydende sag behandles i Teknisk Udvalg i Egedal kommune.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Frederikssund og Egedal Kommuner undersøger, om det er muligt at opnå ekstern finansiering til 
genskabelse af dele af Hagerup Sø.

Beslutning
Godkendt.

• Kortbilag 5 - Skitseprojekt
• Kortbilag 3 - Bilag IV arter
• Kortbilag 2 - § 3 områder
• Bilag 1 - Liste over lodsejere
• Kortbilag 1 - Topografiske forhold
• Kortbilag 4 - Tekniske anlæg
• Teknisk, biologiskog eiendomsmæssig forundersøgelse 

213 Kommuneplantillæq 022 - fritidsområde ved Jomsborqvei
Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Byrådet vedtog den 2. september 2015 at fremlægge forslag til kommuneplantillæg 022 for justering af 
rammebestemmelserne for rammeområde LF6.4 i offentlig høring.

Kommuneplantillægget har nu været offentligt fremlagt i perioden fra den 7. september 2015 til den 3. 
november 2007. Under offentlighedsperioden er der ikke indkommet henvendelser vedrørende 
kommuneplantillægget.

På denne baggrund fremlægges kommuneplantillæg 022 for justering af rammebestemmelserne for 
rammeområde LF6.4 til endelig godkendelse uden ændringer i forhold til det forslag, der blev offentliggjort den 
2. september 2015. Kommuneplantillægget vedlægges som bilag.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Kommuneplantillæg 022 for justering af rammebestemmelserne for rammeområde LF 6.4 vedtages 
endeligt.

Beslutning
Anbefales.

Forslag til kommuneplantillæq 022
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215

Lokalplan 083 for Landkolonien Jomsbora - endelig vedtagelse 
Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Byrådet vedtog den 2. september 2015 at fremlægge forslag til lokalplan 083 for Landkolonien Jomsborg i 
offentlig høring.

Lokalplanen har nu været offentligt fremlagt i perioden fra den 7. september 2015 til den 3. november 2007. 
Under offentlighedsperioden er der indkommet 1 henvendelse vedrørende lokalplanforslaget fra Foreningen for 
Bygnings- og Landskabskultur i Frederikssund. Foreningen meddeler, at de ikke har nogen kommentarer.

På denne baggrund fremlægges lokalplan 083 for Landkolonien Jomsborg til endelig godkendelse uden 
ændringer i forhold til det forslag, der blev offentliggjort den 2. september 2015. Lokalplanen vedlægges som 
bilag.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Lokalplanforslag 083 for Landkolonien Jomsborg godkendes endeligt.

Beslutning
Anbefales.

• Lokalplan for landkolonien Jomsbora. Endelig. ('Bilag')
Dispensationsansøgning - Roskildevej 28, 3600 Frederikssund 
Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune modtog den 29. juni 2015 ansøgning om lovliggørelse af kælderlejlighed og bolig i 
særskilt bygning på adressen Roskildevej 28, 3600 Frederikssund.
Kælderlejligheden og boligen i den særskilte bygning medfører en bebyggelsesprocent der er for høj. 
Bebyggelsesprocenten bliver ca. 39 %. Lokalplanen som gælder for ejendommen, fastsætteren max 
bebyggelsesprocent på 25 %.
Boligen i den særskilte bygning er placeret cirka én meter fra naboskellet og der er ikke udført brandvæg.

Principalt ansøges der om dispensation til at bevare kælderlejligheden - dog under forudsætning af, at regler i 
byggelov og bygningsreglement kan overholdes.
Subsidiært ansøges der om tilladelse til at bevare boligen i den særskilte bygning, som er placeret for tæt på 
skel. En forudsætning for lovliggørelse vil også være, at regler i byggelov og bygningsreglement kan 
overholdes.

Selve dispensationsansøgningen er vedlagt. Beregningerne af bebyggelsesprocent er dog ikke korrekte. Og 
Frederikssund kommune har ikke tidligere modtaget ansøgning eller tegninger vedr. ombygning af kælder til 
lejlighed eller carport/garage til lejlighed.

Vurdering
Det er forvaltningens vurdering, at der ikke kan dispenseres til en bebyggelsesprocent på cirka 39 %. Da det vil 
være en for vidstrakt afvigelse fra den gældende lokalplan.

Efter besigtigelse er den umiddelbare vurdering, at lejligheden i den særskilte bygningen kræver større 
ombygning for at blive lovliggjort byggeteknisk. Derudover er beboelse nærmere skel end 2,5 m ikke 
sædvanligt for området.

En løsning til at nedbringe bebyggelsesprocenten kan være, at:
1. lejligheden i den særskilte bygning nedlægges til udhus/garage/carport - så den ikke indgår i beregningen af 
bebyggelsesprocenten, (kræver forsat lovliggørende byggetilladelse)
2. lovliggørelse af arealet for kælderlejligheden (kræver forsat lovliggørende byggetilladelse)

Det vil medføre en bebyggelsesprocent på cirka 33 %, som der kan dispenseres til.

Inden der træffes afgørelse, skal der foretages naboorientering.
f 1
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Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der meddeles afslag til en bebyggelsesprocent på 39 % og afslag på lovliggørelse af boligen, som er 
opført tættere på skel end 2,5 m.

2. Der kan meddeles dispensation til en bebyggelsesprocent på 33 %.

Beslutning
Godkendt.

• Bilag - dispensationsansøgning
• Bilag - kort over Roskildevej 28
• Bilag - billeder fra ejendom
• Bilag - ansøgning, lovliggørelse kælder
• Bilag - ansøgning, lovliggørelse bolig ved skel 

216 Politisk stillingtagen til praksis for flexboliaer
Lovgrundlag
Boligreguleringsloven

Sagsfremstilling
Plan- og Udviklingsudvalget besluttede på møde den 9. oktober 2013 at fastlægge en praksis for, hvornår der 
gives mulighed for at anvende helårsboliger i kommunen som fritidsbolig (weekendtilladelser). Udvalget 
besluttede en praksis, hvor der som hovedregel meddeles afslag til weekendtilladelser i kommunens fire 
hovedbyer og at der som hovedregel kan gives weekendtilladelse i landzone og i byer med færre end 1.000 
indbyggere. Begrundelsen var på daværende tidspunkt, at tilladelse til at anvende helårsboliger til fritidsformål 
kunne medvirke til, at mindre bysamfund eller kvarterer bliver meget stille i perioder, fordi ejerne ikke bor der.

I perioden 9. oktober 2013 og frem til december 2015 har kommunen samlet haft ca. 10 forespørgsler om 
weekendtilladelser inklusivt telefoniske henvendelser om året. Kommunen har truffet afgørelse i mellem 1-5 
sager om året, fordelt geografisk på hele kommunen. Hovedparten har fået afslag. Typiske ansøgninger 
kommer fra udenlandsdanskere bosat i en by eller borgere, som ønsker at anvende et helårshus i Hornsherred 
til sommerhus. På baggrund af de relativt få sager, som kommunen behandler om året anbefaler 
administrationen, at praksis ændres således at der kan meddeles weekendtilladelser til at anvende 
helårsboliger til fritidsbolig i hele kommunen, forudsat at det ansøgte er i overensstemmelse med gældende 
plangrundlag. Administrationen vil i forbindelse med praksisændring udarbejde informationsmateriale til brug for 
borgere. Her tænkes særligt på oplysninger i forhold til planlovens regler.

Administrationen anbefaler, at denne mere lempelige praksis tages op til revision igen om tre år med henblik på 
at vurdere, hvorvidt den skal forsætte. Såfremt i fald administrationen modtager markant flere ansøgninger om 
flexboliger allerede i år og næste år vil sagen blive forelagt politisk alene af den grund.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:

1. Praksis ændres således, at der kan meddeles weekendtilladelser i hele Frederikssund Kommune, 
såfremt det ansøgte er i overensstemmelse med gældende plangrundlag. Administrationen vil i 
forbindelse med praksisændring udarbejde informationsmaterialetil brug for borgere. Her tænkes 
særligt på oplysninger i forhold til planlovens regler.

2. Denne mere lempelige praksis tages op til revision igen om 3 år med henblik på at vurdere, hvorvidt 
den skal forsætte. Såfremt i fald administrationen modtager markant flere ansøgninger om flexboliger 
allerede i år og næste år vil sagen blive forelagt politisk alene af den grund.

Beslutning
For indstillingen stemte: Jørgen Bech (V), Kristian Moberg (V) og Jens Ross Andersen (V)
Imod stemte: Tina Tving Stauning (A), Jesper Wittenburg (A), Ole Søbæk (C) og Pelle Andersen-Harild (0)



Side 6 af 19

Forslaget faldt.

Tina Tving Stauning (A) stiller forslag om, at indstillingen godkendes med følgende to ændringer. Punkt 1 
suppleres med bemærkningen om, at praksis ændres forsøgsvis, og at Frederikssund By undtages fra 
muligheden for weekendtilladelser.
For forslaget stemte: Tina Tving Stauning (A) og Ole Søbæk (C)
Imod stemte: Jørgen Bech (V), Kristian Moberg (V), Jens Ross Andersen (V) og Pelle Andersen-Harild (0) 
Undlod at stemme: Jesper Wittenburg (A)
Forslaget faldt.

Jørgen Bech (V) begærer sagen i Byrådet.

• Sammenhæng mellem flexboliqer og plangrundlaget 
217 Dispensationsansøgning - Østergade 20. 3600 

Lovgrundlag
Planloven * I

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune har den 13. november 2015 modtaget ny dispensationsansøgning vedr. Østergade 
20, 3600 Frederikssund.

Bygherre ønsker at renovere, om- og tilbygge den eksisterende bygning og opføre et baghus mod 
Servicegaden. Dispensationsansøgningen er delt op i to for henholdsvis forhuset og baghuset.

Der ansøges om at bruge et andet materiale end det som lokalplanen beskriver. I følge lokalplanen skal 
gadefacaderne fremstå i blank tegl, vandskuret tegl eller pudset tegl. Forden eksisterende konstruktion mod 
Østergade, er der tale om en let trækonstruktion. Rådgiver oplyser, at der ikke kan påbygges med tunge tegl. 
Lokalplanen giver mulighed for, at facader kan vandskures eller pudses op. Der afviges altså ikke i færdigt 
synligt overflade resultat, men kun i bagvedliggende konstruktion, som rådgiver beskriver.

Der ansøges om, at bruge tilsvarende produkt til baghuset, hvilket også vil medføre en bedre energioptimering, 
ud fra ansøgers oplysninger.

Bygherre oplyser
Den eksisterende bygning mod Østergade er udført med et bygningsudspring, hvorved stueetagen er udført 
som en tilbagetrukket del. Det giver lejer af erhvervslokalerne i stueetagen god mulighed for at bruge arealet til 
udstilling og lignende.
Bygningens facade mod Østergade er tiltænkt, at blive i samme stil som den eksisterende; altså med 
stueetagen som en tilbagetrukket del. Man ønsker derved ikke at føre facaden mod Østergade ned til terræn. 
Det skyldes blandt andet, at man ikke ønsker at tilføre yderligere kvadratmeter til erhvervslokalerne.
I projektet er det tanken, at der skal bygges 1 1/4 etage på den eksisterende bygning.

Om- og tilbygningen og endeligt bygningsudtryk herunder tagmateriale, vinduer mv. tilpasses bestemmelserne i 
lokalplanen. Det er tiltænkt at bygningen skal passe med lokalplanens bestemmelser og tilpasses det øvrige 
gadeforløb.

For baghuset er det tiltænkt, at stueetagen udføres som plads til parkering af biler, cykler mv. Ydervægge føres 
helt til terræn, men med åbninger til ind- og udkørsel i stueetagen.
Endeligt bygningsudtryk herunder tagmateriale, vinduer mv. tilpasses bestemmelserne i lokalplanen.

Lokalplan 017, § 10.1, delområde A og B (Bygningen mod Østergade og Baghuset/Bygningen mod 
Servicegade)
a. Gadefacaderne skal fremstå i blank tegl, vandskuret tegl eller pudset tegl.
b. Ved ændringer af facaden føres den som hovedregel tilbage til den oprindelige udformning.
c. Facadeudsmykning bevares og istandsættes eller genskabes som oprindeligt.

Lokalplan 017, § 10.2 (Baghuset/Bygningen mod Servicegade)
a. Side- og baghuse skal fremstå i bloktegl eller tegl - som blank mur, pudsede, filtsede, skurrede flader 
eller en kombination af nævnte overfladebehandlinger. I kombination hermed kan tillades partier i 
ikkereflekterende 
metal, glas eller plade.

Vurdering
§10.1 stk. a og § 10.2 stk. a : Det produkt som der ansøges om at bruge, vil få en færdig synlig overflade, som 
tilsvarer lokalplanens bestemmelse. Vurderingen er derfor, at der er tale om en mindre dispensation.
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§ 10.1, stk. b og c : Den nuværende facade er den oprindelige fra 1975, som man ønsker at tilpasse til 
omkringliggende bygninger i henhold til lokalplanen. Ligesom man ønsker at beholde bygningens oprindelige 
geometri for den allerede eksisterende bygningsmasse.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der med henvisning til bygningen mod Østergades eksisterende lette konstruktioner, dispenseres til at 
bruge et lettere materiale, som medfører et tilsvarende resultat, som hvis der var brugt pudset tegl.

2. Der for baghuset mod servicegaden meddeles afslag til den ansøgte dispensation, da der er tale om en 
ny bygningen, som kan opføres i henhold til bestemmelserne i lokalplanen .

Beslutning
For indstillingens punkt 1 stemte: Tina Tving Stauning (A), Ole Søbæk (C), Jesper Wittenburg (A), Jens Ross 
Andersen (V), Kristian Moberg (V) og Jørgen Bech (V).
Imod stemte: Pelle Andersen-Harild (0).

Indstillingens punkt 1 godkendt.

For indstillingens punkt 2 stemte: Tina Tving Stauning (A), Ole Søbæk (C), Jesper Wittenburg (A), Jens Ross 
Andersen (V) og Kristian Moberg (V).
Imod stemte: Pelle Andersen-Harild (0) og Jørgen Bech (V). Jørgen Bech (V) idet han ønsker, at der gives 
dispensation, også for baghuset mod Servicegaden, med begrundelsen af nye materialer, der udtryksmæssigt 
svarer til lokalplanens bestemmelser, skal kunne anvenes.

Indstillingens punkt 2 godkendt.

• Bilag - dispensationsansøgning til forhus
• Bilag - dispensationsansøgning til baghus
• Bilag til dispensationsansøgninger
• Foto af produkt
• Eftersendt materiale til sagen - tu 

218 Hal til landbrug
Lovgrundlag 

Planlovens § 35 stk. 1

Sagsfremstilling
Udvalget skal tage stilling til, om administrationen skal give landzonetilladelse til en hal til landbrug.

Baggrund for sagen
Ejendommen ligger ud til Hørup Skovvej, der forbinder Frederikssund og Slangerup. Den er på ca. 32 ha. 
Jorden har tidligere været dyrket fra maskinstation. Ejer ønsker nu i højere grad at udføre landbrugsarbejdet 
selv, og har indkøbt brugte landbrugsmaskiner til traditionelt jordbrug. Samtidigt ønsker han at udvide sin 
fårebesætning til ca. 50 får og benytte det nuværende maskinhus til vinterstald. Han søger derfor om at opføre 
en ny maskinhal. Hallen ønskes opført ca. 15 m fra det eksisterende maskinhus og holdt i grå nuancer.

Landbrugsrelateret pladsbehov
Den ansøgte maskinhal er på 924 m2 På baggrund af ejendommens størrelse, drift, maskinpark og 
eksisterende driftsbygninger, vurderer administrationen, at der er behov for en maskinhal på maks. 750 m2 Se 
bilag I om pladsbehov.

Landskab
Der er ikke udpeget særlige beskyttelseshensyn til landskab eller natur i området. Men hallen opføres tæt på 
Hørup Skovvej og bliver en del af landskabsoplevelsen for de mage forbipasserende, der kører på vejen.

En hal af denne størrelse vil virke stor i forhold til det eksisterende gårdanlæg og påvirke landskabet uanset 
landskabets bevaringsværdi. Især hvis hallen opføres i hvide eller meget lyse farver, det lyser op i landskabet. 
Når den opføres i mørke, dæmpede, farver vil landskabspåvirkningen blive væsentligt mindre.

Nabohøring
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Sagen har været sendt i naboorientering. Administrationen har ikke modtaget nogen bemærkninger fra 
naboerne.

Vurdering af sagen
Der er ca. 800 m2 driftsbygninger på ejendommen, som ikke er egnede til store maskiner, fordi loftshøjden er 
for lav. En del af de mindre maskiner og redskaber, der søges om at have i den nye hal, kunne placeres i 
eksisterende bygninger.

Ved tilladelse til en maskinhal, der er større end erhvervsmæssigt nødvendigt, gives der indirekte tilladelse til 
store udhusarealer eller erhvervsmuligheder efter planloven § 37 om erhverv i overflødige driftsbygninger. En 
stor del af driftsbygningerne på ejendommen er imidlertid allerede udlejet til lagerformål.

Administrationen vurderer, at en udvidelse på ca. 175 m2 i forhold til den hal, der kunne bygges uden 
landzonetilladelse, ikke vil påvirke oplevelsen af landskabet væsentligt, hvis hallen opføres i mørke farver, som 
ansøgt.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchef for By og Landskab indstiller til Teknisk udvalg, at:

1. Der gives landzonetilladelse til det ansøgte med vilkår om, at bygningen holdes i mørke farver. 

Beslutning
For indstillingen stemte: Tina Tving Stauning (A), Jesper Wittenburg (A), Ole Søbæk (C), Jørgen Bech (V) 
Kristian Moberg (V) og Jens Ross Andersen (V).
Imod stemte: Pelle Andersen-Harild (0) med begrundelsen, at der ikke er brug for så stor en hal på så lille et 
landbrug.

Godkendt.

• Vurdering af landbruqsmæssiq nødvendighed
• Tegninger
• Situationsplan

219 Salgssted for grus ved Landerslevvei 50, 3630 Jæaerspris 
Lovgrundlag
Planloven § 35

Sagsfremstilling 
Ansøgning om handelsplads
Ejeren af grusgraven ved Landerslev søger om at etablere en plads i den aktive grusgrav, hvor der kan tilkøres 
grus fra andre grusgrave til direkte videresalg. Han søger om at tilkøre 5.000 m3 materiale årligt til direkte 
videresalg. Det svarer omtrent til 250-300 lastbiler eller 10.000 trailere til personbil.

Ansøger ønsker at etablere en salgsplads, hvor man kan købe finere sorteringer, fx stabilgrus, muregrus, 
ærtesten osv. Disse sorteringer kan ikke produceres af det fyldsand, der udvindes i grusgraven i dag. Fyldsand 
er den ringeste og billigste sortering fra en grusgrav. Ejer ønsker derfor at købe disse sorteringer i andre 
grusgrave og sælge dem videre fra grusgraven.

Landskabsforhold
Grusgraven optræder som et sår i landskabet, der kan accepteres så længe det er nødvendigt, for at sikre 
forsyning af råstoffer. Af samme årsag indeholder gravetilladelserne også vilkår om reetablering, som skal 
sikre, at området reetableres hurtigst muligt. En tilladelse til at sælges "fremmed” grus fra grusgraven kan 
bevirke, at reetableringen af landskabet forsinkes.

Trafikforhold
(Regionens sag)
Den nuværende indvindingstilladelse er på 20.000 m3. Regionen behandler på nuværende tidspunkt ansøgning 
om indvinding af 50.000 m3 årligt. Den nuværende tunge trafik kan estimeres til at være ca. 1250 årlig. Den 
fremtidige tunge trafik kan estimeres til ca. 3100 årligt. Det faktiske antal vil være afhængig af lastbilernes 
kapacitet. (Ved et gennemsnit på 16 m3 pr. læs.)

(Frederikssund kommunes sag)
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Dertil skal tillægges transport til og fra salgspladsen, som kun groft kan estimeres. Transporten her drejer sig 
om videresalg af de 5000 m3. I nedenstående beregning er der følgende forudsætninger:
• Materialerne til salgspladsen transporteres primært på lastbil med gennemsnitlig læs på 16 m3.
• Cirka halvdelen af materialet fra salgspladsen afhentes af lastbiler med gennemsnitlig læs på 16 m3.
• Cirka halvdelen af materialet fra salgspladsen afhentes af små biler med trailer (0,5 m3 læs).

Transport af materialer til salgssted: 313 årligt (lastbiler)
Transport af materialer fra salgssted: 156 årligt (lastbiler) og 5000 årligt (små biler)

Team Vej har ikke yderligere bemærkninger.

Bemærkninger til sagen fra Jord og Vand
• Afgrænset areal til oplæg af tilkørte materialer
• Bæredygtigaktivitet idet der spares mange små bilers kørsel til Roskilde
• Fordel for erhvervet at de kan få alle råstoffer på samme lokalitet, synergien vil give hurtigere udgravning 

af arealet

Nabohøring
En nabo og bylauget i Landerslev har reageret på nabohøringen.
• Naboen er bekymret for støvgener og visuelle gener i form af høje bunker af grus.
• Bylauget er bekymret for øget trafik gennem byen, samt risiko for forurening af grundvandet ved tilkørsel af 

materialer.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der gives landzonetilladelse med følgende vilkår:
• Der må højest tilkøres 5.000 m3 årligt til direkte videresalg

• For at sikre grundvandet mod forurening må der kun tilkøres primære råstoffer (dvs. sten og grus der 
kommer direkte fra en anden grusgrav)

• For at begrænse visuelle gener og støvgener må stakke ikke være højere end naturligt terræn
• Tilladelsen er tidsbegrænset og kun gældende i 10 år -  dvs. lige så længe som indvindingstilladelsen fra 

Regionen.
• Hvis Regionen ikke giver, eller inddrager indvindingstilladelsen til grusgraven, så bortfalder 

landzonetilladelsen også.

Beslutning
For indstillingen stemte: Jørgen Bech (V), Kristian Moberg (V) og Jens Ross Andersen (V)
Imod stemte: Tina Tving Stauning (A), Ole Søbæk (C), Jesper Wittenburg (A) og Pelle Andersen-Harild (0). 
Forslaget faldt.

Jens Ross Andersen (V) begærer sagen i Byrådet.

• Dokumenter til udvalget
220 Ændring af kommuneplanens rækkefølaebestemmelser - Vinae Centrum 

Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
I forbindelse med planlægningen af Vinge Centrum arbejder administrationen med en afgrænsning af 
lokalplanområdet, som mod øst følger eksisterende veje i området, det vil sige Dalvejen og Snostrupvej. De 
laksefarvede skraverede arealer på bilag 1 er imidlertid ikke frigivet til byudvikling i gældende kommuneplan. 
Det betyder, at kommuneplanens rækkefølgebestemmelser for, hvornår området kan byudvikles skal ændres 
for så vidt angår det laksefarvede skraverede areal (dele af rammeområde C 2.3), se bilag 1. Det laksefarvede 
skraverede areal på bilag 1 anbefaler administrationen bliver en del af en selvstændig ramme B.B 2.3 Blandet 
byområde Vinge Øst. Ramme område B.B 2.3 vil bestå af det skraverede laksefarvede areal og de resterende 
arealer i Vinge Centrum, der som konsekvens af bymidtens afgrænsning ikke kan udlægge detailhandel, se 
den grønne skravering på bilag 2.
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Rammeområde B.B 2.3 Blandet byområde Vinge Øst, forbeholdes byudviklingsformål, herunder boliger og 
erhvervsformål, offentlig og privat serviceforsyning samt grønne områder, veje og stier. Området pålægges ikke 
rækkefølgebestemmelser, idet arealerne påtænkes at indgå i den kommende lokalplan forVinge Centrum. Der 
kan ikke lokalplanlægges for arealer, som er pålagt rækkefølgebestemmelser.

Udlæg af et nyt rammeområde i kommuneplanen og ændring af kommuneplanens rækkefølgebestemmelser er 
en ændring af kommuneplanens hovedstruktur. Det betyder, at kommunen før der udarbejdes tillæg til 
gældende kommuneplan 2013-2025 skal indkalde ideer og forslag til, hvorvidt og hvordan der skal planlægges 
for rammeområde B.B 2.3 Blandet byområde Vinge Øst, en såkaldt foroffentlighed. Arealer omfattet af 
rammeområdet er kommunalt ejet.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Forslag til nyt rammeområde B.B 2.3 Blandet Byområde Vinge Øst lægges ud i høring med henblik på 
indkaldelse til ideer og forslag til gældende kommuneplan. Eventuelle bemærkninger i høringen 
indarbejdes i forslag til kommuneplantillæg nr. 027: Blandet Byområde Vinge Øst.

Beslutning
Anbefales.

• Bilag 2 Rammeområde B.B 2.3 Blandet byområde Vinge Øst
• Bilag 1 Arealer som skal frigives til byudvikling 

221 Bi-lidt - forslag til ny bebyggelse
Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Bi-Lidt grunden, Strandvejen 2A, 2B og 2C, matrikel 8a Frederikssund Markjoder har ligget som brandtomt 
siden 2005. Tidligere ejer fremlagde flere forslag til bebyggelse. I 2013 godkendte Byrådet et projekt, som 
imidlertid ikke blev gennemført. Grunden blev derefter solgt til nuværende ejer.

Frederikssund Kommune har nu modtaget et projektforslag til fremtidig udnyttelse af grunden. Ejer ønsker at 
opføre et boligtårn i 15 etager med 43 lejligheder placeret på matriklen øst for Strandvejen. Den nuværende 
grillbar vest for Strandvejen tænkes erstattet af en ny bygning med cafe-funktion. Planløsning og data på begge 
bygninger fremgår af bilag 1.

Tårnets grundplan tager udgangspunkt i ellipseformen og fremstår som et slankt tårn med et lyst og maritimt 
præg og et sikkert arkitektonisk greb. Med sine 15 etager vil bygningen står som et markant solitært element - 
et landmark, når Frederikssund tilgås fra Hornsherredet.

For dette projekt gælder, at:
• byggeriet ønskes placeret i kystnærhedszonen
• matriklen grænser op til et Natura 2000 område
• byggeriet har en størrelse og et formsprog, der adskiller sig fra det eksisterende miljø.

I forbindelse med eventuel igangsætning af det videre planarbejde vil projektet skulle VVM-screenes, så det 
kan vurderes, om der skal udarbejdes en egentlig VVM for projektet.
De indledende undersøgelser i forbindelse med planarbejdet, VVM-screening og en eventuel VVM vil kunne 
identificere forhold, der kan have indflydelse på byggeriets endelige udformning.

Der er efter administrationens opfattelse tale om et ambitiøst byggeri, som alene i kraft af sin arkitektoniske 
kvalitet og ikoniske karakter vil bidrage til at understøtte Frederikssunds status som regionalt center.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller til Teknisk Udvalg, at: 

1. Planprocessen igangsættes.
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Beslutning
For indstillingen stemte: Ole Søbæk (C), Jørgen Bech (V), Kristian Moberg (V) og Jens Ross Andersen (V). 
Imod stemte: Tina Tving Stauning (A), Jesper Wittenburg (A) og Pelle Andersen-Harild (0), med den 
begrundelse, at placering ved den gamle bro og fjorden ikke er rette sted for et højhus.

Indstillingen godkendt.

• Bilag 1 - Ellipsen Proiektmappe
222 Lokalplanforslaq 085 for ny idrætshal for Frederikssund Private Realskole.

Lovgrundlag
Planloven og lov om miljøvurdering af planer og programmer.

Sagsfremstilling
Teknisk Udvalg besluttede på sit møde den 9. september 2015, at der skulle udarbejdes en ny lokalplan for 
Frederikssund Private Realskole til erstatning af lokalplan nr 009 vedtaget 16. december 2008.
Baggrunden for beslutningen er et ønske fra skolen om en ny og mere hensigtsmæssig placering af en 
idrætshal efter at skolen har erhvervet arealer nord for det oprindelige byggefelt. For en optimal udnyttelse af 
de samlede udearealer (boldbaner osv.), vil det tilføre skolens samlede område en markant bedre udnyttelse at 
placere hallen i områdets syd-østlige hjørne. Da den eksisterende lokalplan er meget præcis i sin definition af 
byggefelter, og der kan derfor ikke dispenseres til en ny placering, må der derfor laves en ny lokalplan, hvis 
projektet skal realiseres. Den nu ønskede placering af byggefeltet for idrætshallen giver ud over en mere 
hensigtsmæssig sammenhæng i udearealerne, en mulighed for at udnytte terrænbevægelsen på matriklen, 
således at bygningens højde mod øst nedbringes.
Der foreligger nu et forslag til lokalplan 085 for ny idrætshal for Frederikssund Private Realskole med den nye 
placering af hallen. Lokalplanforslaget viderefører samtidigt de bestemmelser, der var indeholdt i den gamle 
lokalplan 009, vedrørende bevaring af bebyggelse og særlige arkitektoniske og bymiljømæssige hensyn ved 
nybyggeri langs Kocksvej.
Der er foretaget en miljøscreening af lokalplanforslaget i henhold til lov om miljøvurdering af planer og 
programmer. På baggrund af screeningen og de udførte undersøgelser, er det administrationens vurdering, at 
lokalplanforslaget ikke vil medføre væsentlig indvirkning på miljøet i forhold til tidligere gældende planlægning 
for området. Der er derfor ikke udarbejdet en miljøvurdering af lokalplanforslaget. Dette skyldes, at 
lokalplanforslaget omfatter et mindre område på lokalt plan, hvor det vurderes, at de miljøaspekter, som loven 
omhandler, ikke vil blive påvirket, jævnfør lovens § 3, stk. 1, nr.1.
Lokalplanforslaget og screeningen vedlægges dagsordenen.
Lokalplanforslaget kan ses her: http://lokalplan.frederikssund.dk/dk/085—nv-idraetshal-for-frederikssund- 
private-realskole/

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:
1. Forslag til lokalplan 085 fremlægges i offentlig høring i 8 uger i henhold til gældende lovgivning.
2. Der ikke foretages en egentlig miljøvurdering af lokalplanforslaget. Beslutningen herom offentliggøres 
sammen med lokalplanforslaget.

Beslutning
Anbefales.

• SMV screening LP 085.pdf 
223 Frederikssund Forsyning - takster 2016 

Lovgrundlag
Vandforsyningsloven og Lov om betalingsregler for spildevandsforsyningsselskaber m.v.

Sagsfremstilling
Frederikssund Kommune skal som myndighed på vandforsyningsområdet og spildevandsområdet godkende 
taksterne for Frederikssund Forsyning for det følgende år. Ligeledes skal Frederikssund Kommune sikre en 
legalitetskontrol med at de udgifter der afholdes af forsyningsselskabet og de takster der opkræves. Kontrollen 
består i at sikre overensstemmelse mellem forsyningsselskabets aktiviteter og de kommunale planer for 
området - kommuneplan, klimatilpasningsplan, spildevandsplan, og vandhandleplan. Frederikssund Forsyning 
har udarbejdet forslag til takster for henholdsvis drikkevand og spildevand (se bilag).

Drikkevand
Taksterne pr. m3 for drikkevand ændres fra 7,10 kr. pr. m3 eksklusiv moms i 2015 til 7,39 kr. pr. m3 eksklusiv 
moms i 2016. Samtidig sker der en nedgang i afgifter til staten og selskabsskat på samlet 0,22 kr. pr. m3 . Dette

http://lokalplan.frederikssund.dk/dk/085%e2%80%94nv-idraetshal-for-frederikssund-private-realskole/
http://lokalplan.frederikssund.dk/dk/085%e2%80%94nv-idraetshal-for-frederikssund-private-realskole/


Side 12 af 19

giver en vandtakst på 14,64 kr. pr. m3 eksklusiv moms (14,13 kr. pr. m3 eksklusiv moms i 2015), dertil kommer 
en fast årlig afgift pr. vandmåler på 680 kr. eksklusiv moms. Stigningen i den samlede vandtakst skyldes en 
stigning i selskabsskatten pr m3 Den faste årlige afgift er i forhold til 2015 steget med 20 kr. eksklusiv moms. 
Samlet set er taksten for drikkevand under det prisloft, der er fastlagt af Forsyningssekretariatet under 
Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen, som er på 20,41 kr. pr. m3 eksklusiv moms.
Forbrugeren kommer således i 2016 til at betale (inklusiv moms) et fast årlig på 850 kr. - en stigning på 3% i 
forhold til 2015 og en pris pr. m3 drikkevand (inklusiv moms) på 18,30 kr. - en stigning på 3,5 % i forhold til 
2015. Frederikssund Forsyning har begrundet stigningerne i dels de mange sommerhuse som er beliggende i 
Frederikssund Forsynings vandforsyningsområde og dels en pristalsregulering.

De sidste 6 år har taksten for drikkevand pr. m3 hos Frederikssund Forsyning været fastsat med følgende 
takster:

Årstal 2010 2011 2012 2013 2014 2015
kr. pr m3
(ex.
moms)

6 7 8 8 8 7,10

Spildevand
Taksten for spildevand pr. kubikmeter fastholdes på 34 kr. eksklusiv moms. Den samlede takst for spildevand 
består af 2 dele, dels den almindelige takst for spildevand og dels et bidrag for klimaindsats.
Takst for spildevand: Taksten er stabil på 29,55 kr. pr m3 eksklusiv moms i 2016 i forhold til 2015. Den statslige 
afgift på spildevand er fastsat af staten til 0,45 kr. pr. m3 eksklusiv moms. Taksten for klimaindsats er fastholdt 
til 4 kr. pr. m3 eksklusiv moms. Dertil kommer en fast årlig afgift pr. kloakstik på 596 kr. eksklusiv moms. Samlet 
set er taksten for spildevand under det prisloft, der er fastlagt af Forsyningssekretariatet, som er 41,25 kr. pr. 
m3 eksklusiv moms.
Forbrugeren kommer således i 2016 til at betale (inklusiv moms) en fast årlig pris pr. kloakstik på 745 kr. - et 
stigning på 4 % i forhold til 2015 og en pris pr m3 spildevand (inklusiv moms) på 42,50 kr. - uændret i forhold til 
2015. Frederikssund Forsyning har begrundet stigningerne i dels de mange sommerhuse som er beliggende i 
Frederikssund Forsynings område og dels en pristalsregulering.

De sidste 6 år har taksten for spildevand pr. m3 hos Frederikssund Forsyning været fastsat med følgende 
takster:

Årstal 2010 2011 2012 2013 2014 2015
kr. pr m3
(ex.
moms)

30 28 27 30 30 29,55

Klimasikring: KL og regeringen har lavet en aftale om, at investeringer i klimatilpasning kan finansieres gennem 
takster på afledning af spildevand. Frederikssund Forsynings bestyrelse vedtog i 2013 at fastsættes taksten 4 
kr. eksklusiv moms , hvilket har været fastholdt i de efterfølgende år.
Frederikssund Forsynings indtægter og drift er styret af lovgivningen på området. Såfremt Frederikssund 
Forsynings indtægt i 2016 overstiger de af Konkurrencestyrelsens Forsyningssekretariat fastsatte prislofter, vil 
selskabet blive pålagt en modregulering i 2018. Bestyrelsen for Frederikssund Forsyning ønsker at fastholde så 
stabile takster som muligt af hensyn til kunderne. Dette er muligt, da Forsyningen forventer at kunne fortsætte 
den opnåede effektivisering over en længere årrække.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger til sagen.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at:

1. Taksten for drikkevand godkendes.
2. Taksten for spildevand og klimatilpasning godkendes.

Beslutning
Anbefales.
Frederikssund Forsyning anmodes om at fremsende bilag der begrunder takstsændringerne til den videre 
behandling af sagen.

• Takstblad 2016 Frederikssund Forsyning 
224 Nvbroveiens Vandværk - takstblad 2016 

Lovgrundlag
Vandforsyningsloven

Sagsfremstilling
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Frederikssund Kommune skal som myndighed på vandforsyningsområdet godkende taksterne for Nybrovejens 
Vandværk for det følgende år. Frederikssund Kommune skal som myndighed sikre en legalitetskontrol med at 
de udgifter der afholdes af forsyningsselskabet og de takster der opkræves. Kontrollen består i at sikre 
overensstemmelse mellem forsyningsselskabets aktiviteter og de kommunale planer for området - 
kommuneplan og vandhandleplan. Nybrovejens Vandværk har udarbejdet forslag til takster for 2015.

Drikkevand
Taksterne pr. m3 for drikkevand holdes uændret på 4,75 kr. pr. m3 eksklusiv moms. Samtidig sker der en 
nedgang i afgifter til staten på 0,28 kr. pr. m3 eksklusiv moms. Dette giver en vandtakst på 11 kr. pr. m3 
eksklusiv moms, dertil kommer en fast årlig afgift pr. vandmåler på 335 kr. eksklusiv moms. Den faste afgift er 
den samme som 2015. Samlet set er taksten for drikkevand under det prisloft, der fastlagt af 
Forsyningssekretariatet under Konkurrence- og Forbrugerstyrelsen, som er på 14,61 kr. pr. m3 eksklusiv moms. 
Forbrugeren kommer således i 2016 til at betale (inklusiv moms) et fast årlig på 418,75 kr. - uændret i forhold til 
2015 og en pris pr. m3 drikkevand (inklusiv moms) på 13,75 kr. - et fald på 2,5 % i forhold til 2015. Faldet 
skyldes en sænkning af statsafgiften til drikkevandsbeskyttelse.

De sidste 6 år har taksten for drikkevand pr. m3 hos Nybrovejens Vandværk været fastsat med følgende 
takster:

Årstal 2010 2011 2012 2013 2014 2015
kr. pr m3
(ex.
moms)

4,8 4,8 4,8 6 4,6 4,75

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 

1. Taksterne godkendes.

Beslutning
Anbefales.

• Takstblad 2016.pdf
225 Vandhandleplan For Frederikssund Kommune 

Lovgrundlag
Miljømålsloven

Sagsfremstilling
Staten har udarbejdet Vandplaner med meget konkrete indsatsprogrammer for de enkelte vandområder, hvor 
Frederikssund Kommune er omfattet af planen for hovedvandopland 2.2 Isefjord og Roskilde Fjord. 
Vandplanerne indeholder retningslinjer, der har bindende virkning overfor myndighedernes fysiske planlægning 
og administration herunder i relation til konkrete sager.
Statens vandplaner indeholder en redegørelse for de enkelte vandområder, og de tekniske baggrundsnotater 
beskriver krævede handlinger.
Vandplanerne skal sikre god tilstand i vandløb, søer, grundvand og fjordene. Dette sikres gennem generelle 
statslige tiltag og retningslinjersamt konkrete krav til kommunale indsatser overfor vandmiljøet.
Vandplanernes retningslinjer, der er bindende overfor al administration, afløser de retningslinjer, der lå i de 
gamle Regionplaner.
Frederikssund kommune skal lave indsatser på spildevandsområdet, der er ingen indsatser i søer, vandløb og 
grundvand. Indsatserne på spildevandsområdet er reduktion af 20 overløb med opspædet spildevand og 
forbedrede spildevandsforhold for 207 ejendomme i det åbne land. Desuden har kommunen et VOS-projekt for 
kvælstofreduktion i et 22 ha stort område ved Selsø Slot.
Forbedringen af spildevandsforholdene i det åbne land er i vandplanen forudsat gennemført inden 1. oktober 
2016.
Reduktionen af overløb med opspædet spildevand kortlægges og planlægges i samarbejde Frederikssund 
Forsyning.
Forbedringen af spildevandsforholdene i det åbne land er brugerfinansieret.
Reduktionen af overløbene af opspædet spildevand er brugerfinansieret, men Frederikssund kommune 
bidrager, såfremt projektet omfatter vejafvanding.
Kvælstofreduktions projektet ved Selsø Slot er finansieret af staten.
Planen har været for Byrådet tidligere og herefter sendt i høring i 8 uger. Der er indkommet et høringssvar, fra 
Naturstyrelsen der havde enkelte indsigelser til planforslaget. Disse indsigelserer indarbejdet i 
Vandhandleplanen.
Når planen er endeligt vedtaget skal den i fornyet høring i 4 uger.
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Økonomi
De økonomiske konsekvenser for kommunen skal afdækkes ved planlægningen af de enkelte projekter. 

Indstilling
Fagchefen for By og Landskab indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, at: 
1. Godkende forslaget til Vandhandleplan for Frederikssund Kommune og sende planen i høring.

Beslutning
Anbefales.

• Overløbsbvaværker November 2015
• Bilag 1 Retningslinier Vandplan 2015
• Bilag 2 Vandhandleplan
• Forslag til Frederikssund Kommunes vandhandleplan 2015 November 

226 Kommuneplan 2017 - Farum Naturpark
Lovgrundlag
Planloven

Sagsfremstilling
Der arbejdes i Furesø og Egedal Kommuner med at få mærket Farum Naturpark efter Friluftsrådets 
mærkningsordning, som startede i 2013. Farum Naturpark omfatter arealer indenfor Furesø, Egedal, Allerød og 
Frederikssund Kommune. Teknisk Udvalg har på sit møde i september besluttet ikke at deltage i arbejdet. 
Furesø og Egedal Kommune har noteret sig, at Frederikssund Kommune ikke ønsker at deltage i arbejdet med 
mærkningen, men har brug for en afklaring af, om de kan arbejde videre med den gældende afgrænsning af 
naturparken, hvori Frederikssund indgår eller det er nødvendigt at foretage en ny afgrænsning i forbindelse 
med ansøgningen til Friluftsrådet.

Egedal og Furesø Kommuner ønsker at arbejde videre med en ansøgning til Friluftsrådet på basis af den 
nuværende afgrænsning, og spørger i den forbindelse, om Frederikssund Kommune vil:

1. indarbejde naturparken i kommuneplanen med angivelse af naturparkens afgrænsning og angivelse af 
Friluftsrådets kriterier for en naturpark. Det er en forudsætning for Friluftsrådets mærkning, at de 
kommuner, som har arealer i Farum Naturpark omtaler naturparken i Kommuneplan 2017.

2. bidrage med oplysninger om pleje og projekter indenfor kommunens egne områder (evt. via deltagelse 
på 1-2 arbejdsgruppemøder).

Henvendelsen fra Furesø Kommune er fulgt op afen henvendelse på borgmesterniveau fra Egedal Kommune.

Der er i dag 4 naturparker i landet. Naturparker har mange lighedspunkter med nationalparker - store natur- og 
kulturhistoriske værdier, og fokus på friluftsliv og formidling. Der er dog en væsentlig forskel på naturparker og 
nationalparker. Nationalparker er oprettet ved lovgivning og modtager statslig finansiering. Naturparkerer 
oprettet på lokalt eller regionalt initiativ og modtager ikke direkte statslige midler.

Farum Naturpark indgår i den gældende kommuneplan som en del af de udpegede værdifulde geologiske 
områder. Miljøministeriet reviderede forud for kommuneplan 2013 sin udpegning af nationale geologiske 
interesseområder, hvor Farum Naturpark ligeledes indgår. Af oversigt over statslige interesser i 
kommuneplanlægningen fra 2011 fremgår, at det er et statsligt mål at sikre de nationale geologiske 
interesseområder. Det forventes umiddelbart at staten fastholder denne udmelding og sin afgrænsning af 
Farum Naturpark. Region Hovedstaden har dog udpeget en del af naturparkens areal i Frederikssund 
Kommune som råstofinteresseområde. Naturparken blev i 1942 på baggrund af Staunings fredningsplaner 
udpeget som et sammenhængende område af afvekslende natur- og kulturlandskab omkring den øvre Mølleås 
istidslandskab. Det netformede tunneldalsystem, hvor dale forbinder hinanden i to forskellige hovedretninger, 
kendes ikke fra andre steder i Danmark. Dele af området er fredet.

Farum Naturpark er kort omtalt i den gældende kommuneplan 2013.

Administrationen finder det naturligt at der i kommuneplan 2017 indsættes en kort tekst om Farum Naturpark 
og finder det uproblematisk at angive naturparkens afgrænsning evt. i et link. I teksten foreslås det i givet fald 
nævnt at en del af naturparkens arealer (men ikke arealer i Frederikssund Kommune) er udlagt som 
transportkorridor (ring 5). Administrationen kan ikke umiddelbart anbefale, at Friluftsrådets kriterier gengives i 
selve teksten og det ses heller ikke at indgå i Friluftsrådets krav. Administrationen finder det uproblematisk at 
bidrage med oplysninger om pleje og projekter indenfor kommunens egne områder i et begrænset omfang.

Økonomi
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Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller til Teknisk Udvalg, at:

1. Der indsættes en kort tekst om Farum Naturpark med angivelse af naturparkens afgrænsning evt. i link, 
og med bemærkning om, at dele af arealet er udlagt som transportkorridor.

2. Kommunen bidrager med oplysninger om pleje og projekter indenfor kommunens område i et 
begrænset omfang, idet det forudsættes, at drift af div. pleje og projekter varetages af Frederikssund 
Kommune, præcis som hvis der ikke var en naturpark.

Beslutning
Godkendt.

227 Trafikplan
Lovgrundlag
Vejloven

Sagsfremstilling
Trafikplanen blev præsenteret for Teknisk Udvalg den 7. oktober 2015, og det blev godkendt at sende den i 
høring i 4 uger, fra mandag den 12. oktober 2015 til fredag den 6. november 2015 (uge 42-45).

Der blev afholdt borgermøde mandag den 26. oktober 2015, og der er udarbejdet en hvidbog, hvor indkomne 
høringssvar samt pointer fra borgermødet er medtaget.

Relevante ændringer er medtaget i trafikplanen.

Trafikplanen er desuden blevet godkendt af Nordsjællands Politi.

Link til Trafikplanen: http://andreplaner.frederikssund.dk/

Der er i forbindelse med høringssvarene foretaget følgende ændringer Trafikplanen siden sidst:
- Møllevej i Jægerspris er opklassificeret fra sekundær trafikvej til primær trafikvej, som følge af den forventede 
trafikstigning i forbindelse med fjordforbindelsen.
- Kastaniealle og den sydlige del af Ådalsvej i Frederikssund er fjernet fra tung trafik planen for Frederikssund 
by som værende forbudte for gennemkørende tung trafik, da politiet ikke mener at disse veje er belastet med 
tung trafik, eller at disse veje er attraktive som "smutveje" fortunge trafikanter, bl.a. fordi den sydlige del af 
Ådalsvej har mange bump.
- 1 cykelstiplanen tilføjes forlængelse af eksisterende cykelsti langs Kyndbyvej til statsvej.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Trafik og Ejendom indstiller til Teknisk Udvalg, at:
1. Trafikplanen godkendes.

Historik
Den nye Trafikplan afløser således:

Trafikpolitik for Frederikssund by (2008) og Trafiksikkerhedsplan (2010). De skitserede projekter fra disse 
planer vurderes i forhold til den nye Trafikhandlingsplan 2016-2020, som indstilles primo 2016.

Beslutning
Godkendt, idet dialogen genoptages med politiet om Kastaniealle og den sydlige del af Ådalsvej i 
Frederikssund, med det formål at friholde disse for tung trafik.

228 Møllevej - Trafiksikkerhedsproiekt
Lovgrundlag
Vejloven

Sagsfremstilling
Møllevej og Duemosevej i Jægerspris benyttes af skoleelever, der skal til Jægerspris Skole, og har været 
ønsket trafiksikret i mange år. Det er veje med meget trafik, og få sikre krydsninger, hvorfor der er behov for at 
gøre noget ved trafiksikkerheden. Vej & Trafik teamet har bedt MOE om at udarbejde et notat med et forslag til 
hvilke tiltag, der skal udføres for at øge trafiksikkerheden. Notatet lægger op til at der på Møllevej etableres 
hævede flader med en indbyrdes afstand på ml. 150-250 m, som er anbefalet i vejreglerne. Desuden flyttes 
fodgængerfeltet ved Askevej samt fodgængerfeltet ved Mølleparken. Stien (Snogekærstien), som forbinder

http://andreplaner.frederikssund.dk/
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Møllevej med Duemosevej foreslås asfalteret og belyst, således at flere elever benytter denne. Samtidig 
foreslås der etableret hævede flader på Duemosevej, ved indkørslerne til de forskellige sideveje. Der etableres 
desuden signalanlæg på Møllevej, hvor Snogekærstien munder ud.

Der har tidligere været afsat midler til etablering af en venstresvingsbane i krydset Møllevej/Hannelundsvej, 
eftersom der var planlagt udført en seniorlandsby. Denne ser foreløbig ud til ikke at blive til noget, hvorfor Vej & 
Trafik teamet lægger op til at venstresvingsbanen udføres ved krydset Møllevej/Møllehegnet, eftersom det er 
en indkørsel, der fører ind til et erhvervsområde, med flere dagligdagsbutikker, supermarkeder, samt 
tankstation.

Økonomi
Der er i Budget 2016 samlet afsat 5,964 mio. kr. til anlægsprojekterne "trafiksikkerhed på 
Møllevej/Duemosevej" og "Venstresvingsbane til Hannelundsvej/Møllevej"

Indstilling
Fagchefen for Trafik og Ejendom indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, 
at:
1. Der afgives en samlet anlægsbevilling på 5,964 mio. kr., til de beskrevne trafiksikkerhedsprojekter, 
finansieret af rådighedsbeløb afsat til anlægsprojekterne "Trafiksikkerhed på Møllevej og Duemosevej" og 
"Venstresvingsbane til Hannelundsvej".
2. Godkende at der etableres venstresvingsbane til Møllehegnet i stedet for til Hannelundsvej.

Beslutning
Anbefales med den tilføjelse, at hvis grundejerforeningen ønsker det, overtager Frederikssund Kommune stien 
der forbinder Duemosevej med Møllevej.

Det bemærkes, at der er gennemført dialog med skolebestyrelsen, der har tilføjet projektet Kiss and Ride 
lommer og udtrykt tilfredshed med det samlede projekt.

• Samlet Bilag 18 11 2015
• Bilag 1

229 Annullering af parkeringsfonde 

Lovgrundlag
Byggeloven

Sagsfremstilling
I de tidligere kommuner Skibby, Slangerup og Frederikssund har der eksisteret parkeringsfonde for bymidterne. 
Parkeringsfondene har ikke været benyttet de sidste 10 år. Tidligere gav kommunalbestyrelsen dispensation for 
antallet af parkeringspladser på egen grund på betingelse af, at der blev indbetalt et beløb til en 
parkeringsfond. Kommunen skulle herefter inden fem år have etableret erstatningsparkeringspladser i 
umiddelbar nærhed, ellers skulle bidragsyder have de indbetalte beløb tilbage.
De gamle kommuner har udført parkeringsprojekter, hvorved en stor del af beløbene er brugt til etablering.

Nu er parkeringsnormen ændret ved godkendelse af Lokalplan 055, Tema-lokalplan for parkeringsforholdene i 
Frederikssund. Derved stemmer det fint overens med en annullering af parkeringsfondene.

Da fristen på 5 år for etablering af parkeringspladser er udløbet, vil de hensatte midler blive tilbagebetalt.

Økonomi
I forbindelse med nedlæggelse af parkeringsfondene vil bidragsyderes evt. tilgodehavender blive opgjort og 
udbetalt. Der er indbetalt samlet ca. 1,5 mio. kr. til de tre parkeringsfonde og afholdt udgifter til etablering af 
p-pladser for ca. 1,3 mio. kr.

Indstilling
Fagchefen for Ejendom og Trafik indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, 
at:

1. Parkeringsfondene nedlægges pr. 31.12.2015.

Beslutning
Anbefales.
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230

231

Brugerbetaling i forbindelse med sager om vedligeholdelse af private fællesveje
Lovgrundlag
Vejloven
Privatvejsloven

Sagsfremstilling
Da den nye vejlov trådte i kraft d. 1. juli 2015, medførte det samtidig en lang række ændringer i privatvejsloven. 
Herunder er det nu blevet muligt for kommunen at få dækket dokumenterede, administrative udgifter i 
forbindelse med sager om istandsættelse af private fællesveje. Det gælder både udgifter til ekstern bistand 
(f.eks. jurist/landinspektør) og den tid kommunens egne sagsbehandlere bruger på disse sager. De 
dokumenterede udgifter fordeles blandt de vedligeholdelsespligtige grundejere, på samme måde som 
udgifterne til selve istandsættelsesarbejdet, dvs. efter samme fordelingsnøgle.
På private fællesveje er det grundejernes eget ansvar at sørge for, at holde vejen i god og forsvarlig stand. 
Kommunen kan som vejmyndighed gå ind i disse sager, hvis grundejerne ikke lever op til denne forpligtelse, og 
vejen derfor forfalder, og bliver farlig for trafikanterne. Administrationen oplever ofte, at grundejerne ikke kan 
blive enige om hvordan vejen skal vedligeholdes, og/eller hvor meget de enkelte parter skal bidrage. I stedet 
kontakter de kommunen, og beder os gå ind i sagen og hjælpe med at få arbejdet udført, og udgifterne fordelt. 
Der er ofte tale om komplicerede sager som også involverer nabostridigheder, og derfor kan 
ressourceforbruget være omfattende. Da udgangspunktet er, at det er grundejerne selv som skal løfte denne 
opgave, og ikke kommunen, lægger administrationen op til, at der træffes beslutning om, at de administrative 
udgifter kan opkræves hos grundejerne, sådan som privatvejsloven giver mulighed for. Det drejer sig om alle 
udgifter til ekstern bistand, samt for det antal timer som sagsbehandlerne har brugt. Timetallet ganges med en 
beregnet timesats på 490 kr., der dækker omkostninger til løn samt udgifter til kontorhold, el, varme m.v.

Administrationen forventer at brugerbetalingen kan føre til at grundejerne gør en større indsats for selv at løse 
opgaverne omkring istandsættelse og vedligeholdelse af de private fællesveje, og derved at kommunen 
fremover vil bruge færre ressourcer på sager af denne type.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Ejendom og Trafik indstiller til Teknisk Udvalg, at anbefale Økonomiudvalg og Byråd, at:

1. Udgifter til ekstern rådgivning opkræves.
2. Udgifter til administrationens sagsbehandling opkræves, til en timesats på 490 kr., til dækning af 

omkostninger til løn samt udgifter til kontorhold, el, varme m.v.

Beslutning
Anbefales.

Uddeling af bioposer til madaffald 

Lovgrundlag
Regulativ for husholdningsaffald i Frederikssund Kommune. Affaldsplan 2013-2024 Frederikssund Kommune. 
Affaldsbekendtgørelsen. Lov om Miljøbeskyttelse. Affaldsdirektivet.

Sagsfremstilling
Ifølge Affaldsplan 2013-2024 vedtaget den 19. december 2012 er et af indsatsområderne en bedre udnyttelse 
af bioaffaldet under Mål 1 "Ressourcerne skal ud af affaldet”. I 2018 skal affaldsdirektivets krav om 50% 
genanvendelse af husholdningsaffaldet være opfyldt bl.a. ved at øge mængden af det indsamlede madaffald. 
Derved kan vigtige næringsstoffer føres tilbage til jorden og det organiske kredsløb.
For at nå denne målsætning blev det besluttet at gennemføre flere initiativer herunder ændringer af 
indsamlingsordninger samt informationskampagner om sortering og kvalitet af madaffaldet. Som led i en 
planlagt informationskampagne i 2016 foreslås som delelement, at der skal opstartes uddeling af bioposer til de 
husstande, der har sortering af madaffald. Der er i Vestforbrændings opland erfaring for, at i de kommuner, der 
uddeler særlige poser til husstandene til indsamling af madaffaldet har dette stor betydning for mængden og 
kvaliteten af det indsamlede madaffald.
Kvaliteten og mængden af det indsamlede madaffald i kommunen undersøges hvert år og sammenlignes med 
kvaliteten og mængden af det indsamlede madaffald i nabokommunerne Egedal, Gribskov, Halsnæs. Det kan 
ses at kvaliteten af madaffaldet i Frederikssund Kommune er dårligere i nabokommunerne, hvor Gribskov 
uddeler plastposer, Halsnæs uddeler bioposer og hvor Egedal har haft en række intensive kampagner for at 
forbedre sorteringen.
I vedlagte notat om uddeling af bioposer til madaffald sammenlignes bioposer, plastposer, papirposer og 
borgernes egne plastposer og det konkluderes at bioposerne har flest fordele bl.a. i form af reduktion af 
restmængde, C02-udledning, nedsat risiko for visuel forurening af biomassen og en forventet høj andel og 
renhed af indsamlet bioaffald er bionedbrydelige poser ligeledes det bedste valg.
Det planlægges at starte uddelingen af poserne efter sommerperioden 2016.
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Økonomi
Uddeling af poser til samtlige husstande i de kildesorterede områder vil indebære årlige driftsudgifter på 
skønsmæssigt 810.000 kr. eller lidt mindre end 50 kr. pr. husstand pr. år. Det forventes at Vestforbrænding 
nedsætter taksterne markant for behandling af madaffald indsamlet i bioposer, så den endelige udgift pr. 
husstand i de kildesorterede områder vil blive en del mindre. En eventuel årlig merudgift vil blive finansieret via 
affaldstaksterne og det oparbejdede mellemværende med kommunen.

Indstilling
Fagchefen for Trafik og Ejendom indstiller til Teknisk Udvalg at:
1. Der iværksættes uddeling af bioposer til madaffald til alle husstande i de kildesorterede områder.

Beslutning
Godkendt.

• Notat om bioposer til madaffald
232 Garantisti Helse ved private byggemodninger 

Lovgrundlag
Byggeloven

Sagsfremstilling
På foranledning af henvendelse fra privat bygherre, ønsker administrationen at udvalget tager stilling til 
kommunens procedure vedrørende garantistillere ved private byggemodninger (Byggeloven § 4, stk. 2). 
Kommunens nuværende procedure blev vedtaget af Byrådet har den 30. maj 2011 (se bilag). Frederikssund 
Kommune stiller krav om, at garantistillelsen sker i form af en anfordringskonto svarende til 
etableringsomkostningerne af ovenstående anlæg. Herefter nedskrives garantisummen med de enkelte 
entreprisebeløb, når entrepriserne er udført, undervejs i anlægsperioden. Dette sker for, at sikre 
kommunalbestyrelsen og kommunens borgere mod risikoen for, at byggemodner går konkurs. Dette er 
desværre hændt i Frederikssund Kommune og i en række andre kommuner.
Følgende uheldige situationer kan derved undgås:
• at kommunen, som myndighed på området, skal give indflyttede beboere påbud om udflytning indtil vej mv. 

er etableret.
• at købere skal betale byggemodningsomkostninger to gange, hvis udstykker/entreprenør går konkurs.
• at kommunen kan blive nødsaget til at betale for færdiggørelse af private områder.
Administrationen har undersøgt hvilken procedure og krav vores nabokommuner henholdsvis Roskilde, Hillerød 
og Allerød benytter sig af. I disse tre kommune gælder følgende:
• Allerød og Hillerød Kommune benytter samme procedure som Frederikssund Kommune, dvs. krav om en 

garantistillelse svarende til anlægsomkostningerne, hvorefter garantien løbende nedskrives.
• Roskilde Kommune gør ikke brug af reglerne og vurderer at dette er en sag mellem grundejere og 

bygherre.
Administrationen anbefaler at kommunens procedure gøres mere fleksibel ved at garantistillelse, i form af en 
anfordringskonto svarende til anlægsomkostningerne, først skal ske når der søges om første byggetilladelse i 
udstykningen. Dermed kan bygherre i gang sætte byggemodningen uden garantistillelse. Når byggetilladelsen 
søges, så skal bygherre stille med en garanti svarende til det de resterende anlægsomkostninger i forbindelse 
med byggemodningen.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Fagchefen for Ejendom og Trafik indstiller, at Teknisk Udvalg over for Økonomiudvalget og Byrådet anbefaler, 
at:
1. Nuværende procedure ændres så garantistillelse, i form af en anfordringskonto svarende til 
anlægsomkostningerne, først skal ske når der søges om første byggetilladelse i udstykningen.

Beslutning
Anbefales med den bemærkning, at større udstykninger kan godkendes etapevis.

• Sag 58 af 30.05.2011, garantistillelse ved private byggemodninger
• Garantistillelse ved private byggemodninger, Allerød
• VS Garantistillelse. private byggemodninger, Hillerød.
• Input vedr. Hillerød Kommunes regler vedr, garantistillelse ifb. med private byggemodninger, Allerød
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Sagsfremstilling
På Teknisk Udvalgs møde den 4. november 2015 førte udvalget en drøftelse af mulige virkemidler til at skabe 
bedre vilkår for detailhandlen i Frederikssund midtby. Drøftelse blev ført på baggrund af et oplæg fra Juul & 
Frost-arkitekter.
Teknisk Udvalg bad på den baggrund Juul og Frost om at fremkomme med forslag til tilsvarende oplæg for 
Skibby, Jægerspris og Slangerup.

Juul og Frost foreslår et forløb - benævnt Fase II - der består af:

1. Registrering og analyse af Skibby, Jægerspris og Slangerup
2. Interessentmøde i januar/februar 2016, hvor registrering og overvejelser præsenteres for interessenter og 
detailhandel i de fire byer med henblik på en dialog om mulige tiltage.
3. Præsentation for TU den 3. februar 2016
4. Samlet møde med interessenter/detailhandel for alle 4 byer, hvor Juul & Frost giver deres bud på mulige 
tiltag.
5. Præsentation på Erhvervskonferencen den 23. februar 2016.

Detaljeret tidsplan og tilbud fremgår af bilag 1.

Økonomi
Økonomi har ingen bemærkninger.

Indstilling
Direktøren for Teknik, Miljø og Erhverv indstiller til Teknisk Udvalg, at:
1. Fase II vedrørende identificering af mulige virkemidler til at skabe bedre vilkår for detailhandlen i 
Frederikssund, Skibby, Jægerspris og Slangerup igangsættes.

Beslutning
Godkendt. Processerne for de 4 byer skal køre tidsmæssigt parallelt.

• Bilag 1 - Procestidsplantilbud fase II 
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